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Jenni Chen-Ye, Sveta Silvennoinen-Hiisku ja Mika Niikko och 18 andra ledamöter lämnade in följande 
motion i enlighet med fullmäktiges arbetsordning: 

”Vandas ekonomiplan 2019–2022 syftar till att stärka stadens livskraft och attraktionskraft. Som bäst 
bereds ett livskrafts- och attraktionskraftsprogram och programmet börjar förverkligas redan år 2019. 
Näringsservicens resultatområde kommer att få allt större betydelse i staden som utvecklas i rask takt Till
detta bidrar också utvidgningen av Helsingfors-Vanda flygplats och dess ökade betydelse som en central 
trafikknutpunkt för internationell trafik i Finland.  

För tillfället saknas transparens i stadens näringspolitik, eftersom ledamöterna inte har kännedom om de
olika verksamheter, projekt, beslut och planer som är aktuella inom näringslivets resultatområde. 
Ledamöterna i Vanda har rätt att få aktuell information om situationen vad gäller de mest centrala 
resultatområdena med avseende på Vandas strategi samt vara med och utveckla näringslivet och främja 
internationalismen. Ledamöternas deltagande i mottagandet av olika gäster, (till exempel vänorter och 
företagsdelegationer) bör också möjliggöras och utgöra en del av stadens PR-verksamhet.

En fungerande interaktion och tätare samarbete mellan ledamöter och tjänstemän skulle redan i ett 
tidigt skede få med de förtroendevaldas erfarenheter och kunnande i planeringen av resultatområdets 
verksamhet och nya projekt. Detta skulle stärka det demokratiska inflytandet och göra beslutsprocessen 
öppnare, mer transparent och delaktiggörande.”

Stadsfullmäktige 17.12.2018 § 29

Beslut: 
Stadsfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 
_____

Näringsservicen ger följande svar på motionen:

Näringsservicens grundläggande uppgift har fastställts i 3 § i stadens förvaltningsstadga, enligt vilken 
resultatområdet under näringsdirektörens ledning svarar för den strategiska planeringen och 
realiseringen av stadens livskraft och näringspolitik, utvecklingen av det regionala samarbetet inom 
näringspolitiken samt sörjer för det samarbete som förutsätts för att genomföra metropolområdets 
konkurrenskraftsstrategi. 

Näringsservicen i Vanda stad fokuserar i sin verksamhet särskilt på rådgivnings- och etableringstjänster 
för företag samt olika slags utvecklingsverksamheter. En stor del av utvecklingsarbetet i fråga sker via 
olika projekt och projekt som genomförs genom livskraftsprogrammet.  Vid sidan om Vanda stads 
bokslut och delårsrapporter har man i Vanda fr.o.m. år 2015 utarbetat rapporter för förtroendevalda om 
stadens alla projekt, näringsservicens projekt medräknade. I projektrapporterna som finns på de 



förtroendevaldas extranät finns ytterligare information och en kortfattad beskrivning av varje projekt. 
Ledamöterna får ifrågavarande projektrapport tre gånger om året och uppgifterna till dem plockas ur 
Thinking Portfolio-systemet, i vilket stadens alla projektuppgifter sparas. 

Närmare information om projekten vid näringsservicens resultatområde finns också på Vanda stads 
webbplats på adressen: 
https://www.vantaa.fi/hallinto_ja_talous/tyo_ja_elinkeinot/elinkeinokehittaminen samt på Business 
Vantaas sidor på adressen: https://www.businessvantaa.fi/kouluta-kehita/kehittamispalvelut/. Utöver 
detta går näringsdirektörens tjänsteinnehavarbeslut att läsa på adressen: 
http://tweb.vantaa.fi/ktwebbin/dbisa.dll/ktwebscr/vparlist_tweb.htm

Verksamheten vid stadens näringsservice styrs i betydande grad också av livskraftsprogrammet som 
utarbetas för varje fullmäktigeperiod. Hur Vandas nuvarande livskraftsprogram 2014–2016 framskrider, 
dess olika projekt och hur de går framåt har också presenterats årligen både för stadsstyrelsen och 
stadsfullmäktige. På samma sätt kommer man också gå tillväga med rapporteringen av Vandas nya 
livskrafts- och attraktionskraftsprogram 2019–2021 som våren 2019 förs till stadsfullmäktige för 
beslutsfattande.  I dessa sammanhang öppnar sig samtidigt en möjlighet för tjänsteinnehavare och 
förtroendevalda att föra en konstruktiv debatt samt lyssna och ge respons för att utveckla programmets 
innehåll. 

När Vanda stad organiserar evenemang och planerar besök följer man i värdskapet för 
förtroendepersonalens del en protokollordning med antingen ordförande, stadsstyrelsen, 
stadsfullmäktige eller en beslutfattande nämnd enligt något visst tema. Utöver protokollet ställer 
dessutom evenemangets karaktär och t.ex. begränsningar i lokalerna egna krav i dessa situationer. 

Det slutgiltiga beslutet om Vandas representation i evenemangen i fråga fattas emellertid i ett 
regelbundet sammanträdande representationsforum som leds av stadsfullmäktiges och stadsstyrelsens 
ordförande. När staden gör en resa till vilken man behöver utse en representation bestående av 
förtroendevalda, beslutar stadsstyrelsen om vilka förtroendevalda som deltar i resan. Tjänsteinnehavare 
ger alltså inte förslag om deltagande förtroendevalda, utan ger högst en rekommendation om antalet 
deltagare. 

Hösten 2019 utarbetas riktlinjer för utvecklingen av näringsdelegationen och styrningen av 
näringspolitiken i samband med den allmänna förnyelsen av förtroendevaldakommitténs struktur. 

Stadsstyrelsen 20.5.2019 § 12

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Jenni Chen-Ye, Sveta Silvennoinen-Hiisku och Mika Niikko samt 18 andra ledamöter som 

undertecknat motionen stadsstyrelsens svar, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Behandling:
Det antecknades att stadsdirektören kompletterade sitt förslag och lade till följande mening i svaret:
”Hösten 2019 utarbetas riktlinjer för utvecklingen av näringsdelegationen och styrningen av 
näringspolitiken i samband med den allmänna förnyelsen av förtroendevaldakommitténs struktur.”
Beslut:
Det kompletterade förslaget godkändes.
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Stadsfullmäktige 17.6.2019 § 15

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– motion undertecknad av Jenni Chen-Yen, Sveta Silvennoinen-Hiisku, Mika Niikko och 18 

andra ledamöter om mera transparens i Vandas näringspolitik

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information: 
José Valanta, näringsdirektör, fornamn.efternamn@vantaa.fi


